
 

ACTA CONSELL D’IGUALTAT 

 

Lloc: Sala Ainaud de Lasarte 

Data: 11 de febrer de 2025 

Hora d’inici: 19 h 

Hora d’acabament: 20:40 h 

 

Assistents: 

Representants d’entitats: 

• Agnès Sauleda Brossa, en representació de l’Ateneu Popular  

• Cèlia López Fernández, en representació del Col·lectiu Feminista  

• Pere Tarridas Dalmau, en representació de la Colla Gegantera 

• Míriam Núñez, en representació de l’AFA Escola Sant Pau 

Representants de grups polítics: 

• Conxi Argente Martínez, en representació d’ERC  

 

Assistents a títol individual: 

• Antoni Valdivia Navarro  

• Elisabet Bas Pujol  

• Shantala Díaz 

• Luca De Benedectis 

• Maite Santieban de Lama 

 

Representants del Consistori: 

• Marta Romà Serra, regidora d’Igualtat  

• Andreu Tresserras Sauleda, regidor de Comunicació i Participació Ciutadana 

• Montserrat Pujol Garcés, referent d’Igualtat 

• Anna Puig Esperalba, educadora social 

• Alba González Castellví, Vira Cooperativa Feminista, acompanyament extern  

 

Ha excusat absència: 

• Sara Tuñí Jaulent, en representació de la CUP  

 

Ordre del dia 

1. Repàs acords anterior reunió 
2. Programació actes pel 8M 
3. Implementació del Pla de transversalització de gènere 
4. Acords. 

 

 



 

Desenvolupament de la sessió 

En aquesta sessió hi participen 3 persones integrants del Consell de la Vila, ja que es 

va enviar la convocatòria del Consell d’Igualtat a totes les entitats i persones 

representants als Consells, per tal d’ampliar la participació. 

S’inicia la sessió recordant el funcionament del Consell d’Igualtat, com a òrgan de 

participació en el qual hi participen persones a títol individual, representants d’entitats i 

de partits polítics. 

És un espai participatiu, tant en les temàtiques que es volen treballar com en la manera 

de fer-ho. L’ordre del dia es decideix en base al que surt a les trobades i incorpora també 

d’altres informacions de l’ajuntament. Per a la dinamització del consell es compta amb 

la participació de Vira Cooperativa Feminista.   

També es fa un repàs de l’origen del Consell, explicant que durant l’anterior legislatura 

va elaborar el Pla Sant Pol Feminista, que va aprovar el Ple de l’ajuntament. Es fa 

constar que és un document viu en el qual es poden anar incorporant les aportacions 

que es facin a les sessions del Consell.  

1. Repàs acords anterior reunió 

El primer punt que es tracta és el repàs dels acords que es van prendre a la sessió del 

8.10.2024, per tal de posar en coneixement del Consell de l’estat dels temes: 

 

- S’oferirà formació a les entitats, demanant un % de participants per entitat. Per 

les entitats que porten barres a les festes serà indispensable la participació. 

La formació es va iniciar el dijous 6 de febrer i hi van assistir 16 persones i 9 

entitats.  

- El contingut de la formació es definirà i s’acabarà de plantejar via correu 

electrònic amb les persones membres del Consell. 

Es va enviar la proposta de contingut per correu electrònic i no es van rebre 

aportacions. A la primera sessió s’ha introduït els conceptes de transversalització 

de gènere, igualtat, violències masclistes... generant debat sobre les desigualtats 

existents en la nostra societat. La segona sessió es centrarà en l’aplicació de la 

transversalització de gènere en el funcionament de les entitats. 

Es comenta que es passarà un qüestionari a les persones assistents, per tal de 

tenir un feed-back d’aquesta activitat. 

- Es buscarà una activitat pel 25 N tipus teatre social per oferir-la durant la fira de 

la tardor. Pot tractar també la LGTBI fòbia. 

Aquesta activitat no es va poder oferir durant la fira de la tardor perquè el 

programa de la fira ja estava tancat.  

- Es reenviarà el Pla Sant Pol Feminista al Consell. Aportacions. Crear comissió. 

Es va enviar el Pla a les persones membres del Consell.  

Es comenta que es poden fer aportacions al document i es parla de la possibilitat 

de fer una comissió per complementar el Pla. Aquest debat es reprendrà en el 

punt de l’ordre del dia sobre la implementació del Pla. 



 

- Es reeditarà el tríptic del protocol de Violència Masclista, malgrat que s’ha 

d’actualitzar d’acord amb el Protocol Marc. 

En aquest punt s’explica que l’ajuntament de Sant Pol de Mar s’ha adherit al 

Protocol amb diligència deguda del Consell Comarcal, ja adaptat al Protocol 

Marc. Està prevista la represa de les sessions de seguiment del Protocol de 

violències masclistes municipals, amb el suport tècnic de la Diputació de 

Barcelona. L’adaptació del protocol s’anirà fent i s’actualitzarà el tríptic. 

- Queda pendent adaptar el protocol de VM a contextos d’oci 

- A la propera sessió del Consell es definiran altres accions per implementar el 

Pla. Una possible proposta seria fer un recull de vides de dones per fomentar la 

memòria històrica del municipi, fent partícips els centres escolars i amb l’objectiu 

de posar en valor la vida de les dones d’abans i actuals. 

Aquest tema es tractarà al següent punt de l’ordre del dia. 

- A la propera sessió es proposa debatre el nom del Consell: Consell igualtat / 

Consell Equitat (oferir recursos en funció de les necessitats, imatge 3 caixes en 

funció de l’alçada del mur) / Justícia social (sense mur).  

En aquest punt es comenta que el nom de la regidoria i del Consell és un tema 

de posicionament polític. Aquesta legislatura el nom de la regidoria és la 

Regidoria d’igualtat i, per tant, el nom de l’òrgan és Consell d’igualtat.  

Finalment s’acorda que no és una prioritat discutir sobre el nom de l’òrgan.  

 

2. Programació actes 8M. 

 

Es fa un repàs de les activitats programades amb motiu de la commemoració del Dia 

Internacional de les Dones: 

• Es farà una taula rodona amb dones futbolistes de primera divisió, de quarta 

divisió i alguna amateur. Cal acabar de veure qui modera aquest debat. Es vol 

que sigui una persona periodista esportiva. Potser Eduard Boet (periodista) o 

Oriol Mestres (un futbolista). 

• Es comenta el fet si seria més adequat que la taula rodona la moderés una dona. 

Es fa una crida entre les persones membres del Consell perquè proposin a algú. 

Com a aclariment es fa constar que serà una col·laboració no remunerada. 

• Algunes persones proposen poder incorporar d’altres dones al debat (noia jove, 

dona àrbitre, ...). Tant per a proposar aquestes persones com la persona qui 

moderarà es dona de marge aquesta setmana. 

• S’obre un breu espai per a que les persones del consell puguin fer aportacions 

sobre quins aspectes consideren que seria important que sortissin a l’entrevista. 

No s’entra a debat ja que el que es vol és recollir les veus per després traslladar-

ho a la persona que guiarà l’entrevista:  

▪ promoció d’uns altres valors de l’esport. Plantejar si el joc és diferent 

en el futbol masculí i femení. Juguen mixtes amistosos?    

▪ fomentar l’esport femení i motivar a les noies i dones 



 

▪ com fer perquè les noies no deixin de fer esport 

▪ importància que hi hagi referents i que tinguin visibilitat 

▪ com compaginar estudis i treball amb futbol amateur o professional 

▪ patis i espais condicionen el fet que les criatures comencin a jugar a  

futbol (experiència de les noies que sí que jugaven a futbol) 

▪ remuneració econòmica diferent entre dones i homes 

▪ és possible dedicar-se de forma professional exclusivament al futbol?  

▪ Com pot afectar la maternitat? Sancions pel fet de ser mare. Pressió 

de les marques. 

▪ LGTBI dins el món del futbol. Estereotips en l’orientació sexual. 

▪ dones àrbitres, importància de la incorporació de les dones en 

l’arbitratge   

▪ pressió per actuar de determinada manera en els partits 

▪ violència en el futbol femení. Permissivitat dels insults en el futbol 

▪ abús de poder, assetjament sexual en el món del futbol 

 

• Des del Punt Jove s’ha proposat pintar un mural en el túnel entre el pavelló i el 

parc del Litoral, amb l’ajuda d’un artista. 

 

• Es vol organitzar un taller de defensa personal, amb la col·laboració de la policia 

municipal. Alguna de les persones membres del Consell fan constar que seria 

important que fos un taller no mixta, amb mirada feminista. I que caldria tractar 

les situacions quotidianes que poden generar inseguretat, pors... També es 

comenta que es podrien fer diferents sessions en funció dels objectius del taller 

i del públic destinatari, perquè no totes les dones tenen les mateixes necessitats 

i es poden sentir còmodes o no en funció del plantejament de l’activitat. 

 

• Es faran xerrades sobre la menopausa, alimentació, estrès. 

 

3. Implementació del Pla de transversalització de gènere. 

A continuació, es reprèn el debat sobre el Pla de transversalització de gènere, i les 

aportacions que poden anar fer  

Es repassen els punts aportats per una de les persones membres del Consell, referent 

a l’ús de l’espai públic i la mirada feminista que hauria de tenir l’ajuntament en la seva 

planificació urbanística. En aquest punt es comenta que el projecte que ha guanyat en 

el pressupost participatiu ha estat la transformació del pati de l’Escola Sant Pau, amb 

un cost aproximat de 42.000 €, un projecte de l’AFA per potenciar el joc col·laboratiu en 



 

el pati, per tal de fomentar la coeducació i la integració de tot l’alumnat. Es comenta que 

hauria d’incloure sensibilització i formació, en diferents fases. 

També es comenta que caldria incorporar en el Pla el comerç i la restauració (dins l’àmbit 

de promoció econòmica). Caldria tractar les situacions de violència que es donen en els 

bars, a través d’una campanya de sensibilització, protocol d’actuació, la possibilitat de 

xarxa de punts liles en el comerç, un estudi de la percepció de seguretat  en els espais 

(començant  per les dependències municipals). 

Pel que fa a la biblioteca i als llibres i contes que s’ofereixen, es comenta que ja està 

més que cobert gràcies a la sensibilitat del personal que hi treballa, i que han demanat 

col·laboració a entitats en la tria de material. Projecte tecnogirl  

Propostes de cultura: es parla de poder recuperar la memòria de dones de Sant Pol.  

També es repassen altres punts del Pla: les licitacions, la programació cultural, ... 

incorporar la perspectiva de gènere en totes les àrees de l’ajuntament a través de 

formació. 

Pel que fa a la programació cultural es demana que hi hagi més diversitat, i no un únic 

grup format només per homes. També és important fomentar artistes del municipi. 

Pel que fa a esports hi ha pendent de fer un protocol per a l’abordatge de les violències 

masclistes per les dependències municipals esportives 

S’acorda que fer una revisió del Pla, i marcar què s’ha fet i què no s’ha fet, i el grau 

d’assoliment. D’aquesta manera es podran prioritzar les accions pendents. Caldria que 

inclogués enllaços dels projectes que s’estan fent. 

La idea és que el Pla es desplegui amb el pressupost de cadascuna de les regidories.  

4. Acords:  

 

- Les persones participants del consell faran propostes i aportacions de persones 

que puguin dinamitzar el debat del 8M i també d’altres persones que pensen que 

hi podrien participar.  

- Incorporar una perspectiva feminista en la formació i tallers que es programin 

des de l’ajuntament  

- Esquematitzar punts del pla, amb enllaços i percentatge d’assoliment. 

Pressupost estimat.  

 

I sense més assumptes a tractar s’emplaça a les persones membres del Consell 

d’Igualtat a la propera sessió prevista pel mes de maig. 

https://www.santpol.cat/document.php?id=53406
https://www.diba.cat/documents/d/esports/model_protocol_prevencio_violencies_masclistes_def-1-
https://www.diba.cat/documents/d/esports/model_protocol_prevencio_violencies_masclistes_def-1-

